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PROTOKOŁ NR XXX/2012 

z Sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

odbytej w dniu 28 listopada 2012r. 

 

Ad pkt 1.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył trzydzieste                     

w bieżącej kadencji obrady   sesji Rady Miejskiej.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział 

bierze 15 radnych. 

Stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poinformował, że w obradach sesji uczestniczą:    

- Pan Piotr Gładysiewicz- Prokurator Rejonowy w Końskich, 

- Pan Robert Adamczyk – Z-ca Komendanta Powiatowego Policji, 

-Pan Bogusław Jakubczyk – Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w    

  Komendzie Powiatowej Straży Pożarnej, 

- Pan Jacek Krzepkowski – Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie, 

- Pani Burmistrz, która jest jednocześnie Prezesem Zarządu Oddziału Miejsko- 

  Gminnego OSP RP w Stąporkowie, 

- Pan Wiesław Skowron – Przewodniczący Rady Powiatu w Końskich 

- sołtysi z naszej gminy. 

Serdecznie ich wszystkich oraz pozostałych biorących udział w sesji powitał. 

 

Ad pkt 2 . 

 Pan Przewodniczący spytał, czy radni wnoszą jakieś uwagi bądź propozycje do 

proponowanego porządku obrad sesji. 

Radni uwag nie wnieśli w związku z czym Pan Przewodniczący odczytał jego 

projekt.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII i XXIX  Sesji  

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
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5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Zapytania i interpelacje radnych 

7. Ocena bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków 

- Informacja Prokuratora Rejonowego, 

- Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie, 

- Informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP.  

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a)  podziału Gminy Stąporków na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

- dyskusja, 

- głosowanie nad projektem 

b) zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez 

ZGKiM w Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków 2013r. 

- odczytanie protokołu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego RM oraz odpowiedzi na 

wnioski   

  Komisji udzielone przez Burmistrza Stąporkowa oraz Dyrektora ZGKiM, 

- dyskusja, 

- głosowanie nad projektem 

c) przyjęcia Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2013 rok, 

- informacja Burmistrza o wynikach konsultacji społecznych 

- dyskusja 

- głosowanie nad projektem 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2013, 

- odczytanie protokołu Komisji Spraw Społecznych, 

- dyskusja 

- głosowanie nad projektem 

e) zmian w budżecie gminy Stąporków na 2012r. 

- dyskusja 

- głosowanie nad projektem 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

10. Sprawy różne. 

          11. Zamknięcie obrad sesji     
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Radni w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”,   przyjęli proponowany porządek 

obrad. 

 

Ad pkt 3. 

Radni w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”   przyjęli Protokoł Nr XXVIII i XXIX 

z sesji. 

 

Ad pkt 4. 

Informację o działalności międzysesyjnej odczytał w imieniu Przewodniczącego 

Rady Wiceprzewodniczący Rady. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad pkt 5. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej odczytała Pani Burmistrz. 

 

Ad pkt 6. 

W punkcie tym radni zadawali pytania i zgłaszali interpelacje: 

Na wstępie Pan Przewodniczący zabrał głos w dwóch kwestiach: 

1. Powiedział, że jako Przewodniczący Rady Miejskiej jest zobowiązany dbać               

o interesy radnych na czele których stoi. Dlatego też prosi wszystkich                         

o zaprzestanie praktyk podziału radnych na tych ze wsi i z miasta. Każdy radny 

reprezentuje wszystkich mieszkańców gminy, nie tylko swoich wyborców. 

Takie składaliśmy ślubowanie. 

2. Druga sprawa która go nurtuje, to zapowiedzi Pani Burmistrz o nie 

przedłużaniu umowy użyczenia z Monarem w Lutej. Przecież o tym czy będzie 

umowa przedłużona czy też nie, zdecyduje Rada bo należy to do jej wyłącznej 

kompetencji. Przypomniał również, że radni nigdy jeszcze nie dyskutowali na 

ten temat na komisjach a tym bardziej na sesjach. Nie znają zatem wszystkich 

aspektów sprawy i za wcześnie jest aby przesądzać o tym, za jakim 

rozwiązaniem się opowiedzą. 



 4 

3. Złożył interpelację ustną – prosi Panią Burmistrz o zabezpieczenie środków na 

przyszły rok, lub w przyszłym roku środków na remont dwóch budynków                 

w Niekłaniu Wielkim przy ul. Hubala w którym znajdują się mieszkania 

socjalne. Ktoś kto widział te budynki wie, że znajdują się w takim stanie, że 

remontować trzeba praktycznie wszystko począwszy od dachu, a skończywszy 

na fundamentach. Użytkowanie tych budynków w takim stanie może być 

zagrożeniem zdrowia i życia ich mieszkańców. O sposobie załatwienia 

interpelacji prosi o powiadomienie na piśmie Przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

4. Pytanie – słyszy, że musimy w przyszłym roku zabezpieczyć  na przedszkola 

niepubliczne ok. 1 mln.200 zł. Prosi o wyjaśnienie czy to jest kwota na 

niepubliczne przedszkola, czy na oświatę niepubliczną w naszej gminie. Wielu 

mieszkańców o to pyta. 

5. Pytanie – czy Pani Burmistrz ma wiedzę na temat oberwania się sufitu w PSP 

Nr 2 w Stąporkowie przy wejściu do szkoły od ul. Piłsudskiego. Jeżeli tak, to 

jakie zostały podjęte kroki w celu ewentualnego remontu tego sufitu. Jeśli nie, 

to prosi o rozeznanie i przedstawienie na następnej sesji. 

6. Pytanie – prosi o przedstawienie sytuacji związanej ze PSP Nr 1 w Stąporkowie 

odnośnie  remontów sufitów. Wiemy, że była i jest to bardzo głośna sprawa 

stawiająca radnych w bardzo złym świetle jako tych, którzy niby chcieli 

zamknąć tą jednostkę. 

7. Pytanie – kiedy Pani Burmistrz planuje przedstawić Radzie projekt uchwały              

w sprawie przedłużenia umowy z Ośrodkiem Monar w Lutej. 

 

Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wiceprzewodniczącemu, który 

zgłosił ustnie wniosek o przygotowanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia 

umowy najmu dla Stowarzyszenia Monar w Lutej. Na poparcie wniosku odczytał 

pismo skierowane do Rady przez Sołtysa i Radę Sołecką z Lutej poparte podpisami 

mieszkańców sołectwa. Dodał również, że on jako radny z tamtego terenu popiera ten  

wniosek i prosi wszystkich radnych o poparcie. 

( pismo w załączeniu do protokołu) 
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Radny Edward Mazur –  

1. Prosi o uzupełnienie wpisu o przetargach i zapytaniach ofertowych w BIP. 

Kilka razy zgłaszał tą kwestię i nie daje to rezultatu, a wyborcy od niego tego 

oczekują. Na poparcie odczytał zapis ustawowy obligujący gminę do 

umieszczania w BIP takich informacji. 

2. Czy Urząd Miasta składał wniosek o dofinansowanie remontu targowicy. Jak 

wiadomo pytał o to na jednej z Komisji Pana Sekretarza. Dostały 

dofinansowanie takie gminy jak: Jędrzejów, Chmielnik, Busko. 

3. Dlaczego nie ma w prowizorium budżetu na 2013r. zabezpieczonych środków 

na budowę dróg Dr Anki, Reja, Kochanowskiego pomimo iż składał taki 

wniosek na XXVIII sesji. Pani Burmistrz wówczas odpowiedziała cyt. - jeżeli 

chodzi o środki na Os. Dr. Anki jesteśmy na etapie przygotowania budżetu. 

Dlatego też okaże się co będzie można wpisać, a co nie będzie można wpisać. 

Nadmienił, że na tą inwestycję z Urzędu Marszałkowskiego możemy otrzymać 

80% dofinansowania. 

4. Pytanie do Pani Kobierskiej – przeprowadziła wywiad z Panią Burmistrz na 

temat PSP Nr 1 i między innymi napisała tak: „jest grupa osób która podsyca               

i doprowadza do emocji”. Chciałby wiedzieć, które są to osoby bo rodzice o to 

pytają. Dodała jeszcze Pani, że dzięki zrozumieniu 10 radnych z sołectw, którzy 

w projekcie budżetu na 2013r. zabezpieczyli 250 tys.zł. na remont tej szkoły. 

Jak się dowiedział, żaden z radnych nie brał udziału w tworzeniu tego budżetu. 

5. Na XX sesji zgłaszał temat podłączenia świateł przy PSP Nr 2 w Stąporkowie. 

Jest tam złe oznakowanie, nie ma znaku informującego o zwężeniu jezdni. 

Prosi Komisję Finansów i Rozwoju Gospodarczego, żeby się zajęła tym 

tematem. Komisja winna   sprawdzić oznakowanie  nie tylko w Stąporkowie, 

ale przy wszystkich szkołach w gminie. Apeluje do nowego Pana Komendanta 

aby pomógł w tej sprawie 

Radny Dariusz Młodawski – wczoraj wpłynęło do mnie pismo od mieszkańca 

Stąporkowa, Pana Waldemara Boczka, który znajduje się na tej Sali, abym w jego 

imieniu przedstawił do Pani Burmistrz zapytania: 
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1. Z jakiego powodu Pani ma zamiar sprzedać działkę wraz z budynkiem                     

w Stąporkowie przy ul. Niekłańskiej, obecny ośrodek MONARU skoro Pani 

pilnie potrzebuje mieszkań socjalnych. 

2. Proszę podać na jaką kwotę został zadłużony każdy mieszkaniec naszej gminy  

i jak Pani planuje spłacić wyżej wymienione zadłużenie. 

3. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zlikwidowano bezpłatną opiekę dla 

mieszkańców powyżej 90 roku życia oraz ilu takich mieszkańców zamieszkuje 

w naszej gminie. 

4. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zlikwidowano dofinansowanie młodzieży 

szkolnej korzystającej z pływalni w Czarnieckiej Górze. 

5. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zrezygnowano z dożywiania ubogich 

mieszkańców naszej gminy. 

6. Proszę o podanie informacji jak zostały zagospodarowane środki budżetowe 

przeznaczone na sport. 

7. Jak Pani planuje zagospodarować obiekty po likwidacji MKS-u. 

8. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zwolniono ze szkół pracowników stołówek 

szkolnych i jak zostały zagospodarowane wyposażenia stołówek. 

9. Proszę o wyjaśnienie ile środków unijnych pozyskała Pani z Urzędu 

Marszałkowskiego oraz innych instytucji. 

10. Proszę o przedstawienie jakie koszty poniosła gmina z tytułu przegranych 

spraw sądowych związanych ze zwolnieniami pracowników urzędu. 

11. Z jakich środków zostały wypłacone odszkodowania dla w/wym pracowników. 

12. Proszę o przedstawienie co zyskała gmina z tytułu Pani wyjazdów służbowych. 

13. Proszę o przedstawienie sytuacji dotyczącej ściągalności podatków w naszej 

gminie. 

Proszę o precyzyjne udzielenie odpowiedzi na dzisiejszej sesji jak również 

przedstawienie je w formie pisemnej dla Pana Waldemara Boczka, Radny Dariusz 

Młodawski również prosi o odpowiedź pisemną. 

Na koniec radny Młodawski Dariusz chce poruszyć jeszcze jedna sprawę. 

Chce podziękować Panu Przewodniczącemu że zauważył problem narastającej 

kampanii oszczerstw jaka się pojawiła w ostatnim czasie w środkach przekazu. 
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Zwrócił uwagę, że tak jak Pani Burmistrz również radni zostali wybrani w wolnych 

demokratycznych wyborach i są reprezentantami swojego środowiska. Przykro mi 

słyszeć – powiedział – jeżeli pani zwraca się do rodziców uczniów Szkoły Nr 1               

w Stąporkowie informując „no widzicie jakich sobie wybraliście radnych ?”. Czy 

to jest przyjemnie słyszeć na swój temat od rodziców uczniów, że gospodarz tego 

terenu takie ma mniemanie o wybranych radnych ze Stąporkowa? Ja nigdy 

publicznie na Pani temat się nie wypowiadałem, a Pani zmusza pracownika do 

roznoszenia pism po ulicy Piaskowej na nasz temat. To jest naprawdę przykre 

jeżeli ktoś tak kogoś ocenia. Mam nadzieję, że Pani Anna Kobierska również 

zaprzestanie tego typu artykułów. Jeżeli chce uzyskać odpowiedzi, bardzo proszę o 

spotkanie na którym udzielimy odpowiedzi i będzie wiadomość z obu stron – i to 

jest rzetelność dziennikarska – powiedział. 

Ad pkt 7. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w punkcie siódmym mamy  ocenę bezpieczeństwa 

publicznego w mieście i gminie Stąporków. 

Informacje sporządzone przez Prokuratora Rejonowego, Komendanta Komisariatu Policji 

w Stąporkowie, Zarząd Miejsko – Gminny OSP RP radni otrzymali wraz z materiałami. 

Dlatego też jeśli radni mają jakieś pytania bądź uwagi  proszę o ich zadawanie. 

Jako pierwszy Panu Prokuratorowi zadał pytanie Pan Przewodniczący. 

Czy może Pan rozszerzyć problem związany z przestępstwami przeciwko rodzinie                    

w naszej gminie i omówić krótko niewłaściwe praktyki gminnych ośrodków pomocy 

społecznej o których Pan wspomniał w informacji w 2011r. a które znów pojawiają się              

w informacji w 2012r. 

Pan Piotr Gładysiewicz – Prokurator Rejonowy w Końskich – ocenę bezpieczeństwa na 

terenie miasta i gminy Stąporków oddaje moje sprawozdanie- powiedział. Mogę tylko 

potwierdzić, że od ubiegłego roku nic się w sprawozdaniu nie zmieniło. Oceniam 

bezpieczeństwo jako dobre. Jeśli chodzi o nieprawidłowości problem jest jeden tj. 

interpretacji obowiązującego prawa. Państwo kierujecie się ustawą w której jest napisane, 

że w przypadku nie zgłoszenia się osoby zobowiązanej do świadczenia alimentacyjnego do 

odbycia wywiadu środowiskowego, macie obowiązek powiadomienia organów ścigania             

o popełnieniu przestępstwa. Ale kodeks karny wskazuje na czym polega przestępstwo. Nie 
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polega ono na tym, że ktoś się nie zgłosił tylko na niepłaceniu uprawnionych środków. 

Dlatego prosi o to, aby w zawiadomieniu o popełnieniu przestępstwa wskazać znamiona 

tego przestępstwa to znaczy że ten człowiek nie płaci. Z ustaleń wynika, że małżonkowie 

co do których przysyłane jest zawiadomienie żyją sobie razem bardzo dobrze i nic nie 

wskazuje na to że małżonek nie przyczynia się do nie zaspakajania potrzeb rodziny. 

Zdarzają się sytuacje, że taki człowiek przebywa w zakładzie karnym i fizycznie jest 

niemożliwe żeby dokładał się do utrzymania rodziny. W ramach dobrej współpracy                      

z ośrodkami pomocy społecznej chciałby aby wspólnie zainicjować program naprawy tej 

sytuacji i pewnej zmiany, przy odrobinie dobrej woli z obu stron. 

Pan Przewodniczący – uważa, że należy podjąć takie dyskusje. 

Pan Przewodniczący zadał również pytanie Komendantowi naszego Komisariatu. 

Jak czytamy w informacji to najwięcej prowadzicie postępowań o naruszenie przepisów 

przeciwko bezpieczeństwu w komunikacji. Prosi aby powiedział jakiego typu są to 

naruszenia i w jaki sposób możne temu zapobiegać i jak one wyglądają porównując je                 

z rokiem poprzednim. 

Pan Jacek Krzepkowski – Komendant Komisariatu – w rzeczywistości chodzi tutaj                     

o wypadki drogowe, czyli ilość wypadków drogowych zaistniałych na terenie gminy 

Stąporków. Biorąc pod uwagę ogół przestępstw zaistniałych od początku roku, obserwując 

statystykę, uważa, że jest spadek zdarzeń drogowych w porównaniu do poprzednich lat. 

Jest to może dlatego, że współpracują z Komendą Powiatową Policji a w szczególności              

z Wydziałem Ruchu Drogowego, który ma w nadzorze komunikację i drogi 

komunikacyjne. 

Radny Dariusz Młodawski – spytał jak Pan Komendant ocenia stan bezpieczeństwa naszej 

gminy w stosunku do roku ubiegłego.  

Drugie pytanie – ostatnio w środkach przekazu ukazuje się dużo informacji, że z więzień 

wychodzą osoby zdegenerowane. Czy na naszym terenie jest taka sytuacja, że ktoś                   

w najbliższym czasie opuści więzienie. 

Pan Komendant – na chwilę obecną nie ma takiej informacji kto z tego terenu i kiedy 

opuści zakłady karne. 

Co do bezpieczeństwa – od 12 listopada, od kiedy tutaj pracuje, kilkanaście lat pracował        

w powiecie, ogólnie 25 lat w samym resorcie.  
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Obserwując sytuację obecnie pomimo suchych statystyk można powiedzieć, że jest 

spokojnie. Mniej jest wybryków chuligańskich – zniszczonych znaków drogowych, 

powywracanych koszy itd. Również pod względem przestępczości uważa, że nie jest źle. 

Wiadomo, że są różne sytuacje w różnych miesiącach, ale trzeba zauważyć, że jest 

poprawa bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy Stąporków. 

Podał kilka przykładów działań: 

- służby prewencyjne – na terenie gminy Stąporków było 134 pouczeń, 

- interwencje policji – domowych 288, natomiast publicznych 247, nałożono mandatów – 

786, wniosków do sądu 117 w tym zatrzymano 26 osób poszukiwanych. Prowadzone są 

jeszcze prewencje w szkołach, ponieważ lepiej zapobiegać i jego działania w tym kierunku 

będą szły. 

- wszczęto 223 dochodzeń przestępczych. 

W swojej działalności chciałby nawiązać współpracę z radnymi, sołtysami aby wiedzieć 

co najbardziej nurtuje społeczeństwo, czego oczekują od policji i w jaki sposób mają 

działać. Oczywiście liczy na współpracę z Panią Burmistrz z pracownikami urzędu                           

z poszczególnymi organizacjami działającymi na tym terenie. 

Radny Edward Mazur – do Pana Komendanta Straży Pożarnej – w związku z tym, że 

powstała grupa ludzi która chce zawiązać Stowarzyszenie Straży Pożarnej w Stąporkowie, 

bo jak wiadomo jest 6 tys. mieszkańców i nie ma jednostki, czy otrzyma jakąś pomoc od 

Państwowej Straży Pożarnej w Końskich. 

Pan Bogusław Jakubczyk – Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Komendzie 

Powiatowej Straży Pożarnej – odpowiedział, że jeżeli ktoś chce założyć straż                              

w Stąporkowie, to może to zrobić jako Stowarzyszenie i działa ta jednostka na zasadzie 

stowarzyszenia. Dla PSP jest też problemem, że miasto nie posiada jednostki straży. Jeśli 

jest taki pomysł, to myśli, że i Pani Burmistrz będzie tą inicjatywę popierała, bo jest to 

wszystko dla bezpieczeństwa ludzi. Zawsze z PSP będzie jakaś pomoc np. jeśli chodzi                

o przeszkolenie ludzi, czy jakieś dodatkowe rzeczy. 

 

Ad pkt 8. 

Rozpatrzenie projektów uchwał. 
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Na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu dzisiejszym zostały omówione    wszystkie 

projekty uchwał. 

Każdy radny jest w posiadaniu tych projektów, dlatego   nie będzie ich  odczytywał. 

   

Ad pkt 8 „a”   

Projekt uchwały w sprawie  podziału Gminy Stąporków na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Pan Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. Dlatego Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy stanie Rady  15 osób, 15 obecnych, 15 głosami „za” 

podjęli Uchwałę Nr XXX/260/2012   w sprawie  podziału Gminy Stąporków na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

 

Ad pkt 8 „b” 

W podpunkcie „b” jest projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf na zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez ZGKiM w Stąporkowie na 

terenie miasta i gminy Stąporków 2013r. 

W tym temacie spotkała się Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Dlatego Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji radną Mirosławę Krzystek 

o odczytanie protokołu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego RM oraz odpowiedzi 

na wnioski   Komisji udzielone przez Burmistrza Stąporkowa oraz Dyrektora ZGKiM. 

( materiały w załączeniu do protokołu) 

Pan Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. Dlatego Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy stanie Rady  15 osób, 15 obecnych, 3 głosami „za”, 10 

głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” Uchwały  w sprawie  zatwierdzenia 

taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez ZGKiM 

w Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków 2013r. nie podjęli. 
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Ad pkt 8 „c” 

 Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy Miejsko-Wiejskiej z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 rok. 

Informacja Burmistrza o wynikach konsultacji społecznych jest załączona pod projektem 

tej uchwały. 

Pan Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. Dlatego Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy stanie Rady  15 osób, 15 obecnych, 15 głosami „za” 

podjęli Uchwałę Nr XXX/261/2012    w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Miejsko-Wiejskiej z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 

rok. 

 

Ad pkt 8 „d” 

Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień na rok 2013, 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Przewodniczącą Komisji radną Elżbietę Jóźwik                   

o odczytanie protokołu Komisji Spraw Społecznych. 

(protokoł w załączeniu) 

Pan Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. Dlatego Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy stanie Rady  15 osób, 15 obecnych, 15 głosami „za” 

podjęli Uchwałę Nr XXX/263/2012  w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2013, 
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Ad pkt 8 „e”  

Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy Stąporków na 2012r. 

         Pan Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś pytania do tego projektu 

uchwały. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. Dlatego Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym przy stanie Rady  15 osób, 15 obecnych, 15 głosami „za” 

podjęli Uchwałę Nr XXX/264/2012  w sprawie  zmian w budżecie gminy Stąporków na 

2012r. 

Ad pkt 9 

Pan Przewodniczący prosił Panią Burmistrz o udzielenie odpowiedzi na zapytania               

i interpelacje radnych. 

Pani Burmistrz odnosząc się do interpelacji i tego co powiedział Pan Przewodniczący: 

- pozwolę sobie odczytać swoje oświadczenie jakie zostało umieszczone na stronie 

internetowej urzędu miejskiego, także zostało przekazane do wszystkich mediów 

zainteresowanych sprawą MONAR-u  w Lutej.  

Oświadczenie w sprawie użyczenia nieruchomości gminnej we wsi Luta 

Stowarzyszeniu MONAR, NZOZ „MONAR” Ośrodek Rehabilitacyjno-Readaptacyjny dla Dzieci              

i Młodzieży w Lutej 

Sprawa dotycząca umowy użyczenia nieruchomości gminnej we wsi Luta Stowarzyszeniu MONAR, 

NZOZ „MONAR” Ośrodek Rehabilitacyjno-Readaptacyjny dla Dzieci i Młodzieży w Lutej z mocy prawa 

dotyczy dwóch stron, a więc Gminy Stąporków i Stowarzyszenia MONAR. 

Wspomniana umowa wygasa z dn. 30.09.2013r. i na to czy zostanie przedłużona wpływ będzie miało 

wiele czynników. A te determinują potrzeby lokalnej społeczności. Sprawa przyszłości dalszego 

funkcjonowania Ośrodka w budynku będącym własnością Gminy Stąporków dyskutowana będzie w 

Komisjach Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Doceniając działania tego typu jednostek jak m.in. MONAR i kibicując działalności, jednocześnie 

musimy mieć na uwadze dobro mieszkańców Gminy oraz sytuację finansową, a co za tym idzie takie 

gospodarowanie gminnym majątkiem, które przyniesie mieszkańcom wymierne korzyści. 

Zauważając i szanując potrzeby całego polskiego społeczeństwa, które podobnie jak mieszkańcy 

Gminy Stąporków boryka się z wieloma problemami, przypominamy, że umowa została zawarta na 

czas ściśle określony. 

.Z wyrazami szacunku 

Dorota Łukomska 

Burmistrz Stąporkowa 
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Nigdzie nie było mowy i nigdzie nie wspominałam, że to Burmistrz podejmie decyzję. 

Od tego jest Rada. 

Jeżeli chodzi o przygotowanie uchwały, to ja czekam na stanowisko Rady, jaką 

decyzję podejmie Rada i wówczas zostanie przygotowana uchwała. Dla mnie to jest 

10 minut pracy i uchwała będzie przygotowana – będzie stanowisko Rady, będzie 

uchwała. 

- zabezpieczenie środków na remont budynków przy ul. Hubala w Niekłaniu- Pani 

Burmistrz powiedziała – sami Państwo wiedzą, bo słyszeli jak wielokrotnie 

powtarzałam że jednym z  największych problemów dla gminy Stąporków  jest brak 

mieszkań socjalnych i posiadanie mieszkań socjalnych, które są w opłakanym stanie. 

Ja podjęłam decyzję aby poczynić starania i sprzedać 10 hektarów, które są ugorem 

dla gminy, ale są na terenie przemysłowym. 10 radnych o ile dobrze pamiętam, 

zdecydowana większość radnych podjęła uchwałę o tym by sprzedać 10 ha z myślą               

o tym, że za te pieniądze wybudujemy mieszkania socjalne, ewentualnie 

przystosujemy swoje budynki lub wyremontujemy swoje budynki. Pewnie Państwo 

oglądali bo co drugi dzień mamy możliwość oglądania   w mediach co słychać                   

w Monarze. Gminie zostało udaremniona sprzedaż tego. Mieszkania na Hubala są                

w opłakanym stanie, mam nadzieję, że nie dojdzie do tragedii i nie trzeba będzie 

zamknąć tych lokali bo to będzie problem, a wtedy ja zapytam tych którzy udaremnili 

sprzedaż naszej działki skąd weźmiemy pieniądze. Przypominam, że Burmistrz jak             

i radni są od tego aby dbać o dochody gminy i mieć za dobro główne dobro 

mieszkańców gminy głównie. Nie można podejmować decyzji pod publiczkę tylko po 

to że jest presja mediów. Trzeba podejmować takie decyzje które będą służyły 

ogółowi mieszkańców. Tak, mamy problem. W przyszłym roku a już w tym 

powinniśmy będą remontowane mieszkania socjalne. Dziś zapytam tych, którzy 

mówią że gmina zadłużona – skąd weźmiemy pieniędzy aby remontować mieszkania 

socjalne skoro udaremniono gminie sprzedaż 10 hektarów. Trzeba będzie pożyczyć. 

-  sufit w SP Nr 2 – sprawdzę. 

- historia z ewentualnym zamknięciem PSP Nr 1 – Burmistrz Stąporkowa nie 

planowała zamykać żadnej szkoły. Na stronie internetowej jest oświadczenie w tej 

sprawie, jestem po rozmowach z rodzicami. Faktycznie ktoś puścił taką plotkę, że 



 14 

planujemy zamknąć szkołę – ja ją po raz kolejny dementuję. W budżecie jest 250 tys. 

na remont tej 100-letniej szkoły, plus 15 tys. na elektrykę. Te pieniądze są ponieważ, 

pamiętają państwo jak zrezygnowane było z funduszu sołeckiego. Radni z sołectw 

powiedzieli, że pieniądze z funduszu sołeckiego z którego rezygnują będą 

przeznaczane na remonty szkół. Szkoła Nr 1 będzie wyremontowana właśnie dzięki 

temu, że nie będziemy kupować kolejnych grilli, a wyremontujemy 100-letnią szkołę               

i za to tym którzy podjęli taką decyzję serdecznie dziękuję. 

- pieniądze na niepubliczne przedszkole – poproszę aby mi w formie pisemnej 

przygotowano. 

- uzupełnienie wpisów o przetargach – jak dokończę to poproszę Pana Sekretarza                 

o odpowiedź bo on się zajmuje informacjami publicznymi. 

- remont targowicy – nie przypominam sobie żeby gmina składała taki wniosek. 

- droga Dr.Anki i brak zabezpieczonych środków – jestem po rozmowach w Urzędzie 

Marszałkowskim, liczę na to, że dostaniemy te pieniądze, a Państwo podejmą odważną 

decyzję i zagłosują za tym skąd wziąć te pieniądze. Nie możemy mówić że nie 

zrobiona droga Dr. Anki i jednocześnie mówić gmina zadłużona. Oczywiście, że 

będzie to budżet deficytowy jeżeli będziemy robić Oś. Dr. Anki bo to będzie nas 

kosztowało ponad 2 mln. Ja pożyczę. Tylko ktoś wyjdzie i powie zadłużona gmina               

i przeliczcie to zadłużenie na mieszkańca. Tylko jeżeli nie pożyczymy, to pytanie skąd 

weźmiemy. Podejrzewam,   że na tej Sali jest mało osób która chce wiedzieć ile 

zadłużenia przypada na mieszkańca, bo chcą mieć wodę, kanalizację, drogi, 

wyremontowane szkoły. Nasza gmina jest w świetnej kondycji finansowej                         

w porównaniu do innych, bo mamy tylko 34% zadłużenia. Gminy ościenne: Bliżyn 

47%, Zagnańsk – 52%, Mniów – dobija do 60% (maksymalny pułap). 

Proszę jeżeli ktoś powie, że gmina zadłużona – oczywiście, ale mamy ponad 15 km 

dróg zrobionych, wybudowaliśmy amfiteatr, wyremontowaliśmy przedszkole, mamy 

mnóstwo inwestycji które zrobiliśmy. Tych pieniędzy nie przejedliśmy. Przecież jako 

Burmistrz mogłabym być dobrą koleżanką i zatrudnić 50 osób i tylko siedzieć i się 

uśmiechać. Tylko czy chodzi o to, żeby inni poklepywali mnie po plecach i mówili 

fajna jesteś, czy o to żeby coś zrobić dla mieszkańców gminy. Tutaj liczę na to, że Pan 

radny Edward Mazur pod koniec roku jak dostane informację że dostanę pieniądze,               
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a mam taką informację, że dostanę podpisze się pod wnioskiem, że robimy i już nie 

będzie opowiadał, że zadłużamy gminę bo będziemy musieli pożyczyć na to. 

Przygotuję taki budżet, że pożyczę. Nie można chcieć, a nie podwyższać podatków               

o 10% w przypadku gdy od dawna nie były podwyższone, nie chcieć sprzedać ugoru 

na którym można zarobić i nie chcieć pożyczać pieniędzy. 

- fundusz sołecki – odpowiedziałam wcześniej. Pieniądze z funduszu sołeckiego 

zostały zabezpieczone na remont PSP Nr 1 w Stąporkowie. 

Odnosząc się do zapytań radnego Pana Dariusza Młodawskiego, który składał pytania 

w imieniu Pana Waldemara Boczka : 

Na część tych pytań odpowiem dzisiaj, na część będą musiały być przetworzone 

informacje. 

1. Z jakiego powodu Pani ma zamiar sprzedać działkę wraz z budynkiem                    

w Stąporkowie przy ul. Niekłańskiej, obecny ośrodek MONARU skoro Pani 

pilnie potrzebuje mieszkań socjalnych. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

     Większością głosów radni podjęli uchwałę, że sprzedajemy teren z myślą, że 

będziemy za te pieniądze mogli wybudować mieszkania socjalne, wyremontować 

mieszkania socjalne, lub przystosować nasze lokale które posiadamy i stoją puste. 

Decyzja już zapadła. Na chwilę obecną wiemy, że mieszkania w tym ośrodku nie 

nadają się aby je przekształcić w mieszkania socjalne. Natomiast Luta po 

niewielkich przeróbkach nadaje się na mieszkania socjalne. 

 

2. Proszę podać na jaką kwotę został zadłużony każdy mieszkaniec naszej gminy  

i jak Pani planuje spłacić wyżej wymienione zadłużenie. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

W wieloletniej prognozie finansowej jest wyraźnie napisane jak, do kiedy, ile 

spłacamy zadłużenia. Spłacamy jeszcze zadłużenie z 2008r., 2009r. ja i moi następcy 

będą jeszcze spłacali to, co my pożyczymy z tą Radą na to by zrobić wodociąg na 

Miłej, drogę na Dr. Anki i jeszcze wiele innych potrzebnych inwestycji bo mamy tylko 

34% zadłużenia. 
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3. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zlikwidowano bezpłatną opiekę dla 

mieszkańców powyżej 90 roku życia oraz ilu takich mieszkańców zamieszkuje 

w naszej gminie. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Taka uchwała została podjęta przez Radę. Ile takich mieszkańców korzystało trzeba 

sprawdzić w M-G OPS i ja mogę sprawdzić. Ale mogę opowiedzieć o jednym 

przypadku. 90-latek mieszkający na Piłsudskiego przepisał majątek na swoją rodzinę, 

w akcie notarialnym ma wpisane, że ci którym przepisał majątek mają się nim 

opiekować. Okazuje się, że dostaje on bezpłatną pomoc z gminy, a ktoś kto dostał 

majątek nie opiekuje się nim. Takim ludziom zależy na tym, żeby mieć dom i jeszcze 

gosposię z urzędu, żeby się staruszkiem opiekowała. 

Niemniej sprawdzimy i odpiszemy. 

 

4. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zlikwidowano dofinansowanie młodzieży 

szkolnej korzystającej z pływalni w Czarnieckiej Górze. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Z budżetu nie będziemy wydawać środków na pływanie. Natomiast każda ze szkół ma 

możliwość napisania wniosku na zajęcia pozalekcyjne i skorzystania ze środków                 

z tzw. „alkoholówki”. Wniosek napisała tylko PSP w Niekłaniu, Burmistrz napisała 

też wniosek na 100 osobową szkółkę dzieci z całej gminy do Ministerstwa Sportu. 

Mam nadzieję, że w przyszłym roku środki otrzymamy. Taki wniosek mogą też złożyć 

szkoły. 

 

5. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zrezygnowano z dożywiania ubogich 

mieszkańców naszej gminy. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Nic na ten temat mi nie wiadomo. Jedynie co wiem, że ubodzy ludzie faktycznie 

dostawali jeszcze wcześniej zupy, tylko przychodziły do mnie osoby ze słoikiem               

w którym była woda, cztery kawałki ziemniaka, marchewka. Dlatego podjęto decyzję, 

że będziemy wydawać środki na to aby ludzie sami sobie ugotowali to co chcą. 
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Gdybym gotowała takie zupy, to pewnie by mi przeszkadzało że już nie zarabiam na 

tym. 

6. Proszę o podanie informacji jak zostały zagospodarowane środki budżetowe 

przeznaczone na sport. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Odpowiem na piśmie jeśli będzie pytanie doprecyzowane o jaki rok chodzi. Chodzi            

o rok 2012 – przygotujemy takie sprawozdanie.  

 

7. Jak Pani planuje zagospodarować obiekty po likwidacji MKS-u 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Nic mi nie wiadomo na temat likwidacji MKS-u.  

Natomiast majątek gminny, który kiedyś zajmował Klub MKS od przyszłego roku 

będzie funkcjonował jako tzw. Akademia Sportu Stąporków as. Ta akademia już 

praktycznie funkcjonuje, zapisało się do niej 100 dzieciaków z naszej gminy, które nie 

chcą od Burmistrza Stąporkowa pensji, gra w piłkę nożną i przychodzi na różne inne 

zajęcia profilaktyczne razem ze swoimi rodzicami. To uważam za sukces. Nasze 

dzieci mają swoje miejsce gdzie mogą grać. W przyszłym roku mam nadzieję, że uda 

się poszerzyć zakres działań właśnie w tamtych budynkach. Być może uda się 

pozyskać sponsora, który da nam środki finansowe, materiały na remont pozostałej 

części budynku. 

 

8. Proszę o wyjaśnienie dlaczego zwolniono ze szkół pracowników stołówek 

szkolnych i jak zostały zagospodarowane wyposażenia stołówek. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Była to decyzja Dyrektorów szkół i poproszę o to, aby w formie pisemnej 

uzasadnili tą decyzję. Wprowadzony jest catering w szkołach. 

 

9. Proszę o wyjaśnienie ile środków unijnych pozyskała Pani z Urzędu 

Marszałkowskiego oraz innych instytucji. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 



 18 

Przygotuję zestawienie, ale na to, co było możliwe i na to co chcieliśmy złożyliśmy 

wnioski. Na część dostaliśmy, na część dostaniemy podobno pod koniec roku m.in. 

Oś. Dr. Anki. 

 

10. Proszę o przedstawienie jakie koszty poniosła gmina z tytułu przegranych 

spraw sądowych związanych ze zwolnieniami pracowników urzędu. 

      Z jakich środków zostały wypłacone odszkodowania dla w/wym pracowników. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Gmina Stąporków nie przegrała żadnej sprawy pracowniczej w Sądzie. Nikt nie 

został przywrócony do pracy. Ewentualne odszkodowania to zazwyczaj 

trzymiesięczne wynagrodzenie zostały wypłacone z dochodów bieżących. 

 

11. Proszę o przedstawienie co zyskała gmina z tytułu Pani wyjazdów służbowych. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

Gdyby Pan powiedział, które wyjazdy służbowe, to panu odpowiem. Nie wiem o 

jakich Pan mówi. Na przykład jutro jadę do Pani Wojewody i będę rozmawiała o 

tym co gmina Stąporków otrzyma w zamian za to, że na terenie gminy jest 

Ośrodek MONAR. Możemy współpracować. 10 lat temu jak otwierano Ośrodek 

MONAR w Lutej, zjechały się tu głowy z całego województwa – tak mi mówił 

Ksiądz Profesor Śledzianowski , podobno wtedy mówiono to dobro całego 

województwa. Więc ja chcę teraz zapytać Panią Wojewodę jak pomoże naszym 

mieszkańcom i czy da większe zasiłki okresowe w zamian za to, że my to dobro 

ogółu województwa utrzymamy. Uważam ten wyjazd służbowy za bardzo 

korzystny. Natomiast nie wiem o jakich wyjazdach służbowych Pan mówi, bo jest 

ich wiele i każdy coś przynosi. 

 

12. Proszę o przedstawienie sytuacji dotyczącej ściągalności podatków w naszej 

gminie. 

Odpowiedź Pani Burmistrz: 

     Udzielimy odpowiedzi w formie pisemnej. Tylko trzeba pamiętać, że nie wszyscy 

płacą i nie wszyscy płacili podatki i nie wszyscy będą je płacić. Podejmujemy 
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kroki zgodne z przepisami w celu wyegzekwowania płatności podatków od 

mieszkańców gminy Stąporków. Osoby biedne, chore które to udokumentują są 

zwolnione z płacenia podatku. W ramach dobrej współpracy nie udajemy, że nie 

widzimy, że ci najbogatsi nie płacą podatków i od nich też ściągamy podatki. 

Radny Edward Mazur – chciałby się odnieść do dofinansowania do drogi Dr.Anki. 

Tak podniosę rękę za tym, żeby wziąć kredyt, bo na takie inwestycje gdzie 

przychodzi z zewnątrz 80% dopłaty nie bierze się dofinansowania, to ten który nie 

podniesie ręki może nie podnieść, ale robi źle. Podam przykłady kiedy w tym roku 

inwestycje były robione bez dofinansowania. Gdybyśmy napisali projekty 

uzyskalibyśmy 30% ze „Schetynówki” i mielibyśmy też pieniądze. Nie napisało się 

projektu na Błaszków, na Niekłań – czemu tego nie zrobiliśmy. 

Druga sprawa z jaką zwrócił się do Pani Burmistrz to prośba, aby nie porównywała 

zadłużenia innych gmin takich jak Bliżyn, Mniów. Chyba nie była w Bliżynie i nie 

widziała co tam jest zrobione – ile mają boisk „Orlików”, ile mają placów zabaw, 

nie była w Radoszycach nie widziała, że tam każda wioska ma boisko, Nawe 

Górniki przy drodze piękne boisko. Niech Pani Burmistrz powie ile Stąporków ma 

boisk. Jedno w Niekłaniu które jest nie zabezpieczone i niszczeje. Dlatego nie 

należy wypominać długów komuś, róbmy to co mamy i róbmy to co dobre. Idźmy 

w tym kierunku, że jak się opłaca wziąć kredyt, to trzeba go wziąć, bo bez 

kredytów nic nie zrobimy. 

Następna sprawa przejścia dla pieszych przy PSP Nr 2 w Stąporkowie. Jeśli tam nie 

zainstalowane zostaną światła, to tak będzie jak w Smykowie. Jak zginie dziecko, 

czy coś się stanie, wtedy się drogę przebuduje. Nie jeden raz były te wysepki 

rozrzucone. Pytałem o to na którejś z poprzednich sesji, Pani Odpowiedziała, że 

wystosowaliśmy pismo do Zarządu Dróg Krajowych. Nie wiem, czy dostaliśmy 

odpowiedź. 

Ponadto Radny Mazur poinformował sołtysów, że na poprzedniej sesji były 

podniesione podatki o 10% i zmniejszona im prowizja za inkaso o 1%. 

Radny Dariusz Młodawski – stwierdził, że nie ma zamiaru polemizować z 

odpowiedziami Pani Burmistrz tylko chce zwrócić się do koleżanek i kolegów 
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radnych. Nie przypomina sobie podejmowanej uchwały w sprawie sprzedaży  

majątku. Wskazuje się tutaj, że my blokujemy sprzedaż 10 ha. 

Dlatego chce oświadczyć publicznie, że jest za sprzedażą 10 ha na ulicy Niekłańskiej i 

żeby nie było niedomówień. Tylko prosi aby mówić rzeczywistość jaka jest. My 

nie jesteśmy przeciwko sprzedaży 10 ha po tartaku. My jesteśmy przeciwko nie 

wyodrębnianiu MONAR-u z tej działki i cały czas to podnosimy, ponieważ 

uważamy, że to jest niegodne i nieludzkie, aby ktoś kto włożył tyle pracy, wysiłku, 

pieniędzy na dzień dzisiejszy został stamtąd wyrzucony jak śmiecie. 

Więc jeszcze raz powtórzył – jestem za sprzedażą 10 hektarów tylko bez MONAR-u. 

Ad pkt 10. 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Radna Mirosława Krzystek – spytała Pana Komendanta czy dwa pożary                               

w Czarnieckiej Górze i Czarnej to podpalenia. 

Pan Komendant – odpowiedział, że prawdopodobnie tak, jest powołany biegły                      

z dziedziny pożarnictwa i jest prowadzone postępowanie wyjaśniające. 

Pan Boczek – spytał, czy mieszkania komunalne o których Pani Burmistrz mówiła, że 

są do sprzedania nie można potraktować jako mieszkania socjalne. 8 mieszkań bez 

żadnych kosztów mogło by być mieszkaniami socjalnymi. 

Pani Burmistrz – w odpowiedzi – są do sprzedaży mieszkania komunalne we 

wspólnotach i to jest mało prawdopodobne żeby we wspólnocie mieszkała osoba, 

która nie będzie płaciła czynszu. Natomiast jest osoba, która sprawdza które 

mieszkania mogą być przeznaczone na mieszkania socjalne z ulicy Hubala. Jest to ok. 

30 rodzin, które ma wyroki eksmisyjne. Nikt do tej pory nie dbał aby remontować 

mieszkania socjalne i budować mieszkania socjalne. Sprzedamy 10 ha przemysłowych 

zajmiemy się tym tematem w przyszłym roku. Udaremniono nam to, bo powstała 

nagonka medialna, co dwa dni mamy telewizję, radio, prasę i pytają co w sprawie 

bezdomnych, co w sprawie uzależnionych. W sprawie bezdomnych decyzja podjęta, 

tylko okazuje się, że przyjeżdża kamera i pod wpływem mediów chcą zmienić 

decyzję. Przecież nikt nikogo nie wypędza, bo z MONARU przy ul. Niekłańskiej 

ludzie przechodzą do miejscowości Komórki w gminie Daleszyce. Pan Radziwon 

przychodził w ubiegłym roku i zapewniał, że nie będzie robił żadnego problemu. Miał 
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rok czasu na to, żeby znaleźć mieszkania po całej Polsce, a teraz słyszymy – nie 

wyprowadzimy się. Czy to nie jest robienie problemu gminie Stąporków? 

Czy ktoś kupi od gminy 10 ha przemysłowych gdzie co dzień się o nas mówi tyrani, 

bezduszni. Mam nadzieję, że ktoś to kupi, ale nie chcę źle przepowiadać. Dlatego 

prosi żeby wszyscy którzy są ewentualnie zainteresowani pomocą gminie, postarali się 

wyciszać tą sytuację.   Odnośnie MONAR-u w Lutej Radni się jeszcze nie spotkali ani 

z Burmistrzem, ani z nikim, a już poszła informacja, że zostaną wyrzuceni. 

Odpowiadając na Pana pytanie – tak, będzie robiona dokumentacja gdy projektant 

oceni z których lokali da się to zrobić. W przyszłym tygodniu chciałaby Pani 

Burmistrz aby została zwołana sesja nadzwyczajna aby zabezpieczyć na ten cel środki. 

Gdy odbędzie jeszcze kilka spotkań jak będą zainteresowani chcieli pomóc gminie 

Stąporków w sytuacji gdy MONAR w Lutej zostanie będzie zorganizowana 

konferencja prasowa, na którą przybędą zainteresowane media tematem bezdomności, 

uzależnionych, mieszkań socjalnych w gminie Stąporków. 

Pani Bartosińska Joanna – sołtys wsi Luta – w imieniu własnym i mieszkańców 

zaprosiła Panią Burmistrz i Radnych Rady Miejskiej na spotkanie które odbędzie się w 

dniu 9 grudnia o godz.15-tej w Ośrodku MONAR w Lutej. Mieszkańcy Lutej pytają 

dlaczego mieszkania socjalne mają być w Lutej, a nie w budynku który stoi pusty                   

i niszczeje po szkole w Hucisku. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że udaremniono sprzedaż 10 ha za wycenę 

3mln.200tys. Gminy nie stać na wyremontowanie, wybudowanie mieszkań socjalnych. 

Ale w przyszłym tygodniu ma nadzieję, że odbędzie się sesja, na której to po tym jak 

projektant przeanalizuje wszystkie lokale jakie posiadamy – do tych lokali jest też 

zaliczony lokal w Hucisku – wyceni jaki będzie koszt przystosowania. Nawet jeśli 

przystosujemy wolne lokale , to i tak nie załatwi problemu mieszkań socjalnych                   

w gminie Stąporków. Planowałam wybudować mieszkania socjalne- powiedziała-                

i chyba będziemy musieli pożyczyć i załatwić ten problem raz na zawsze bo nie 

dostaniemy pieniędzy ze sprzedaży działki. Nie jest za tym żeby nie przedłużać 

umowy na Lutej, tylko pytanie co dostaniemy od tych, którzy się powinni zajmować 

problemem.  
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W zakresie obowiązków Burmistrz nie ma zajmowania się osobami spoza terenu 

gminy. Osoby uzależnione to nie jest problem mieszkańców Stąporkowa i mój - 

powiedziała. W chwili kiedy Burmistrz Stąporkowa stoi przed dylematem – 

wyprowadzić 18 rodzin i pytanie gdzie to jedną z możliwości jest MONAR Luta. To, 

że się rozważa, to nie znaczy że się tak zrobi. Ubolewa nad tym, że zaczym zostały 

podjęte jakiekolwiek rozmowy ktoś usłyszał o rozważaniach i zrobił z tego problem 

medialny. To dla dobra gminy nie służy. Dlatego chciałaby, żeby wszyscy wyciszyli tą 

sprawę, póki nie ma decyzji jak nam pomogą inni którzy powinni pomóc 

mieszkańcom gminy. Bo my pomagamy nie tylko ogółowi województwa.  

W województwie świętokrzyskim są trzy ośrodki monarowskie. Jeden w Kielcach                

i dwa  w naszej gminie, a są 102 gminy w województwie. Nikt nikogo nie chce 

wypędzać, ale my się pytamy co dostaniemy za to, że ten ośrodek pozostanie w Lutej. 

Ktoś sobie niezłą pożywkę z tego zrobił, chciał narobić problemu Łukomskiej ale 

narobił całej gminie. Pewnie Pani sołtys przyzna rację, że będzie korzystne przy 

przedłużeniu umowy usłyszeć od tych którzy powinni więcej dać pieniędzy dla gminy 

Stąporków, że dostaniemy za to, że przedłużamy większe środki na zasiłki okresowe, 

które będziemy wydawać dla naszych mieszkańców. Będzie to korzystne. Jutro jest 

spotkanie z Panią Wojewodą, które od dłuższego czasu jest już ustalone. Ktoś tylko 

fermentu nasiał, dlatego nie wie jak Pani Wojewoda mnie przyjmie – powiedziała. 

Pan Przewodniczący – poprosił o wyjaśnienie, bo na sesji wielokrotnie Pani Burmistrz 

powiedziała, że udaremniono sprzedaż działki przy ul. Niekłańskiej. Nie przypomina 

sobie bowiem, żeby radni podejmowali uchwałę o nie sprzedawaniu tej działki. 

Pani Burmistrz – uchwała mówi jasno, że osoby w MONAR-u mają przedłużoną 

umowę do końca czerwca b.r. Zbliża się koniec listopada, a w Ośrodku nadal 

przebywają. Pan Radziwon mówił, że nie będzie stwarzał żadnych problemów. 

Pojawiły się osoby zainteresowane tematem, organizują spotkania na których mówią – 

zostańcie z nami. Ludzie mają gdzie przejść ale ktoś im mówi – pomożemy Wam 

zostać w tej gminie. Ja sobie nie przypominam – powiedziała, żebym powiedziała, że 

Przewodniczący udaremnił to, że radni podjęli inną uchwałę. Ale jest grupa ludzi – 

polecam obejrzeć program Pana Andrzeja Zdunka – którzy mówią, że osoby bezdomne 

muszą tutaj zostać, bo tutaj im się należy bo wyremontowały ten budynek. 
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Pani Joanna Wojna – sołtys z Huciska – chciała spytać o kilka rzeczy: 

Usłyszała, że Hucisko jest brane pod uwagę przystosowania pod mieszkania socjalne. 

Jeżeli jest taka potrzeba, to budynek ten tak niszczeje że jeżeli się cokolwiek tam zrobi 

to już będzie dobrze. 

 Pani Burmistrz przed chwilą powiedziała w odpowiedzi na pytanie Pana Boczka, kto 

ze wspólnot mieszkaniowych w blokach zgodzi się na to żeby w tych blokach mieszkali 

mieszkańcy którzy nie płacą czynszu. W związku z tym należy przyjąć, że są to jakieś 

osoby „z marginesu” których wszyscy chcą się pozbyć. Umieszczenie ich w Lutej która 

jest wyremontowaną szkołą, która jest pięknie zrobiona, która dostaje od sponsorów 

pieniądze, która chce nadal remontować ten budynek, wsadzenie tam ludzi, którzy będą 

tam bez opieki, bez jakiegoś programu socjalnego dla nich spowoduje, że w bardzo 

krótkim czasie doprowadzą do dewastacji tego budynku.  

Jeżeli mamy przeznaczyć nowe pieniądze na remont budynku w Hucisku, 

wyremontować ten budynek, wsadzić tam te osoby znów bez jakiegoś projektu 

socjalnego, bez opieki nad nimi, to kto się będzie nimi zajmował, kto będzie płacił za 

światło, za wodę i za wszystko. Jeśli przyjmujemy, że Ci ludzie nadal nie będą płacić to 

jaki jest koszt utrzymania tych mieszkań. Czy jest taki program przygotowany i czy taki 

program będzie, bo sam fakt, że oni do nas przyjdą nie jest załatwieniem sprawy. 

Następna sprawa, to wydawało jej się, że mając na Niekłańskiej MARKOT lepiej 

byłoby gdyby na to spotkanie które było filmowane przez Pana Zdunka poproszona 

była Pani Wojciechowska była Dyrektor MOPS-u to ona by powiedziała, jakie korzyści 

czerpała gmina z tego, że oni na Niekłańskiej byli. Powiedziała byile rodzin we wtorki i 

piątki tam przyjeżdżało po jedzenie, to zrozumielibyście dlaczego ten ośrodek był nam 

potrzebny. Oglądając w itv konskie to spotkanie uważa, że to było chyba najgorzej 

przygotowane pod względem merytorycznym spotkanie jakie można było sobie 

wyobrazić. Każdy mówił co chciał, argumentów było „0” zarówno z jednej jak i drugiej 

strony. Padło tam, że oni kupią ten budynek, na co Pani Burmistrz powiedziała, że on 

kosztuje 600 tys.zł. Skąd takie cyfry padają – nie wiem, jeżeli w Pardołowie Pan 

Komisarz sprzedał szkołę za 200 tys. Dyskutowanie nad mieszkaniami socjalnymi 

wtedy będzie miało sens jeżeli przygotujemy program co z tymi ludźmi zrobić i jak ich 

z tego wyciągać, wyciągać ich z tych zadłużeń. 
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Kolejną sprawą o którą chciała Pani sołtys zapytać, to w momencie kiedy zabierano 

fundusz sołecki mówiono, że będą przeznaczone na szkoły. Nawet radny z Mokrej 

powiedział, że jeśli nie wyremontujemy ubikacji w szkołach, to będą one zamknięte 

przez SANEPID. Szkoły są otwarte więc pyta ile ubikacji wyremontowano, do ilu 

ubikacji doprowadzono ciepłą wodę i jak ta sprawa finansowa wygląda. 

Następna  rzecz, to usłyszała, że radni zwiększają podatki i zabierają 1%. Zawsze była 

przeciwna aby dokładać do 80 zł diety sołtysa 20 zł. bo w którymś momencie na czymś 

stracimy i okazało się, że miałam rację. Dlatego pyta o ile zwiększono podatki i czy 

faktycznie zabrano sołtysom 1%. 

Kolejna sprawa, to w 2004r. gmina Stąporków wydała „Biuletyn”. W tym biuletynie 

informacyjnym było zawarte po kolei: jakie inwestycje gmina zrobiła przez trzy lata, 

wodociągowe, kanalizacyjne i deszczowe; transport i łączność, gospodarka 

nieruchomościami, drogi publiczne, budownictwo i planowanie przestrzenne, 

oświetlenie drogowe, rozwiązywanie problemów społecznych, gminny program 

rozwiązywania problemów alkoholowych, roboty publiczne i prace interwencyjne, 

oświata, kultura, sport, ochrona zdrowia. Ponieważ na jednej z sesji Pani Burmistrz 

powiedziała, że dostała zdewastowane szkoły, wiec tutaj w biuletynie  jest po kolei 

napisane  która szkoła ile i na co dostała pieniędzy i każda inwestycja jest tak 

rozliczona. 

Mija 3 lata działalności Pani Burmistrz  i wydaje się, że zamiast wydanie następnego 

„Echa Stąporkowa” gdzie w tej chwili sołtysi otrzymali informacje z czerwca, to może 

nie otrzymujmy tej gazety następnej tylko Pani Burmistrz niech stworzy taki Biuletyn 

informacyjny. Ten z 2004r. był dla każdego mieszkańca, ale jeśli nie stać gminy na taką 

ilość, to proszę stworzyć dla sołtysów i radnych. Wtedy się skończą dyskusje 

wszystkich, że nie dołożyła Pani Burmistrz do tego a nie wiemy gdzie się podziały 

pieniądze, albo nie wiemy ile gmina pozyskała pieniędzy  z unijnych projektów. Taki 

biuletyn spowoduje, że każdy sobie otworzy i to co go interesuje będzie widział. Będzie 

to jasne i przejrzyste. Takie coś jest niezbędnie potrzebne w chwili, kiedy Pani 

Burmistrz mówi, że radni nie chcą się zgodzić na sprzedaż działki a nie ma pieniędzy, 

radni mówią, że nie pozyskuje Pani Burmistrz pieniędzy, że nie ma żadnych projektów 

i tak dalej. 
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Ostatnie pytanie Pani sołtys ma do Pani Asystentki, Pani Ani Kobierskiej. Ponieważ nie 

była na ostatniej sesji i nie usłyszała co Pani Kobierska będzie w gminie robiła. 

Weszła jednak na jej stronę internetową i przeczytała, że jest trenerką umiejętności 

miękkich i w jej zakresie jest kreowanie wizerunku firm i osób, relacje z mediami, 

usługi konsultacyjne i komunikacyjne, marketing polityczny, przygotowanie publikacji, 

różnego rodzaju ulotki , wydawnictwa promocyjne oraz przygotowywanie i organizacja 

imprez wszystwiego rodzaju. 

Z tego co wiem organizacja imprez - radzi sobie z tym nieźle Dom Kultury, ma to                  

w swoim zakresie i wywiązuje się z tego bardzo dobrze.  

Marketing polityczny -  rozumiem, że to jest przygotowanie do wyborów, ale nie 

rozumiem dlaczego za nasze pieniądze. 

Usługi konsultacyjne, komunikacyjne – nie bardzo rozumiem. 

Relacje z mediami – nie są najlepsze. 

Dlatego chciała się zapytać czym będzie się tutaj zajmowała i czy naprawdę to 

stanowisko dla Pani Burmistrz było tutaj niezbędne, żeby w naszej gminie była taka 

asystentka. 

Pani Burmistrz zwróciła się do zebranych z prośbą o nie przedłużanie ponieważ ma                

o godz. 15-tej spotkanie z co najmniej 100 osobami. 

Takie pogadanki Pani sołtys, żony byłego Burmistrza stały się już po prostu męczące. 

Ubolewam – powiedziała – że nie ma serialu „moda na sukces” i to co ma Pani sołtys             

z Huciska do powiedzenia. Pani sołtys – powiedziała -  Pani mąż jak był Burmistrzem 

miał zastępcą, później miał asystenta Pana Andrzeja Zdunka, który tutaj siedzi na Sali, 

a teraz jest redaktorem itv konskie. Nikt nikogo nie pytał jakie ma wykształcenie. W tej 

chwili też Burmistrz nie ma zastępcy, ale ma asystenta. Nie będę przypomniała jak były 

Burmistrz robił zastępcę asystenta, dyrektora, zastępcę dyrektora. Ja mam asystenta                 

i jestem z tego bardzo zadowolona, bo wykonuje szereg działań dla dobra mieszkańców 

tej gminy. Swoje aluzje co do tego proszę sobie zostawić dla siebie. 

Grudniowy numer jaki wyjdzie będzie podsumowaniem tych trzech lat. Taki materiał 

jest przygotowywany i będzie to większy nakład, nie tylko dla sołtysów i radnych ale 

dla większości czytelników. 
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Pani Anna Kobierska – Asystent Burmistrza – w odpowiedzi stwierdziła, że to co Pani 

sołtys wyczytała w Internecie, jest to jej prywatna firma i  działalność którą wykonuje 

od 2010r. Są to rzeczy które wykonuje po godzinach pracy i nie dla urzędu. W Urzędzie 

ma zupełnie inny zakres obowiązków i inne kompetencje. 

Nie przedstawiła sołtysom swoich kompetencji ponieważ nikt ją o to nie pytał, ale 

myśli, że Pani sołtys występuje w ich imieniu. Jej kompetencje są w posiadaniu Pani 

Burmistrz i prosi aby ją o to poprosić. 

Dobrowolski Tadeusz – sołtys z Lelitkowa – w imieniu mieszkańców spytał o sytuacje 

wstrzymania dofinansowania rodzin o bardzo niskich dochodach. Było to dla 

niektórych bardzo potrzebne na książki dla dzieci, obuwia itd. Jest informacja, że 

będzie to rozpatrywane w grudniu. Nie wie jak to ma wyglądać – czy będzie to zabrane 

tym rodzinom czy to będzie dopiero 15 grudnia zatwierdzone. 

Pani Burmistrz – z tego co wie w MOPS-ie są przygotowywane decyzje, ale jeśli sołtys 

chce może z nim przejść do MOPS-u i sprawdzić. 

Radny Marian Domagała – poinformował radnych i sołtysów, że jeśli ktoś ma jakieś 

wnioski odnośnie „Natury 2000” należy je zgłaszać do Pani Haliny Zawadowej pok. 33 

II piętro. Jeśli by kogoś interesowało, to w dniu 5 grudnia jest też w tej sprawie 

spotkanie w Starostwie. 

Ad pkt 11 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Pan Przewodniczący zamknął obrady sesji.     

 

Protokołowała                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                                          Jacek Kołodziej 

  

  

 


